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1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt med ændringer. Punkter, som er tilføjet:  
 
- Punkt 6.1 Undervisningsskemaer samt liste over forhåndsgodkendte 

valgfag F24 til godkendelse (bilag) 
- Punkt 7.3 Udvælgelseskriterier, KA negot.-uddannelsen (bilag) 
- Punkt 9.2. Ansøgning om midler (bilag) 

 
Punkt 8.8 udgår, da studienævnet ved en fejl var blevet tilsendt bilag, der 
vedrører en anden uddannelse.   
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 26. oktober 2023 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 

studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er vedlagt som bilag til 

orientering. Det fortrolige referat af 26. oktober 2023 blev godkendt på 

mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a. Meddelelser fra studienævnsformanden: 

 

3.a.1 Den 13. november 2023 blev der afholdt et dialogseminar om 

kandidatreformen for studieledere og studienævn. Dette fordi, der snart vil 

komme anbefalinger om ændringer og forkortelser af kandidatuddannelser. 

Der tales om århundredets puslespil, idet kandidatreformen får betydning for 

kandidatuddannelser på tværs af landet. Ændringer i en specifik 

kandidatuddannelse på SDU vil f.eks. påvirke tilsvarende 

kandidatuddannelser på øvrige danske universiteter. Rammerne for 

kandidatreformen kendes ikke for nuværende, men der arbejdes primært ud 

fra fire kandidatmodeller. På seminaret, hvor Negot. og IVK var placeret i 

samme arbejdsgruppe, blev modellernes muligheder og begrænsninger 

drøftet.   

 

Formanden gennemgik de fire modeller på studienævnsmødet og 

fremhævede model 2 som den mest oplagte for Negot. Model 2 indebærer 

et kandidatforløb på 1 ¼ år med indlagt betalt praktikforløb. Et afgørende 

punkt, som er modellens svaghed, er det lønnede praktikforløb, for det vides 
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ikke om virksomheder overhovedet er parate til at skulle betale for 

praktikanter. Dertil kommer, at der ikke er lavet uddannelsesøkonomiske 

beregninger, hvilket må anses for at være kritisk.  

 

Formanden fortalte, at der også var forslag om omstrukturering af 

kandidatuddannelser fra semestre til trimestre. På Negot vil dette muligvis 

kunne fungere godt, da det vil skabe en god dynamik samtidig med at 

uddannelsen gøres endnu mere studieintensiv.   

 

Christian Heyde-Petersen påpegede, at man skal være særdeles 

opmærksom på, hvornår på året de studerende dimitterer på 

kandidatuddannelsen. Dette er vigtigt i forhold til dimittendernes 

jobmuligheder i virksomhederne, der opererer efter årshjul. Hvis dimittender 

først afslutter deres uddannelse i f.eks. november, kan det være for sent i 

forhold til virksomhedernes regnskabsår. En kandidatuddannelse, der 

strækker sig over tre trimestre med hver 25 ECTS, udgør et studieintensivt 

forløb, og gør det muligt for dimittender at blive ansat i virksomhederne 

efterfølgende.  

 

3.b De studerende 

Studenterrepræsentanterne fortalte, at UN netop har afviklet Negot.-onsdag 

med succes. Negot.-onsdag er et socialt arrangement (fællesspisning), der 

finder sted én gang pr. semester. Denne gang deltog 64 negot.-studerende 

fra forskellige årgange, inkl. nye KA negot.-studerende uden retskrav. Der 

havde været en virkelig god stemning.  

 

3.c Andre 

Ingen meddelelser.  

  

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 10 sager.  

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

5.1 Eksamensplan BA negot., ordinær eksamen V23 samt reeksamen V23 

blev godkendt.  

 

5.2 Eksamensplan KA negot., ordinær eksamen V23 blev godkendt.  

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

6.1 Undervisningsskemaer samt liste over forhåndsgodkendte valgfag F24 

blev godkendt med den ændring at valgfag på KA med et omfang af 5 ECTS 

tages af listen. Dette fordi valgfag på KA-niveau har et omfang på 10 ECTS. 

 

7. Sager til behandling: Studieordninger 

7.1 Der er indkaldt til forslag til ændringer til studieordninger 2024. 

Studienævnet tog stilling til nedenstående forslag:  
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7.1.a Forslag til ændringer i Consumption Studies og i Leadership and 

Organizational Communication blev godkendt.   

 

7.1.b Forslag til ændringer i International økonomi 1 og International 

økonomi 2 blev drøftet af studienævnets medlemmer, som er positivt 

indstillet over for de foreslåede ændringer. Ændringerne strømliner fagene, 

der står mere skarpt i forhold til Negot.-profilen. Nævnet stillede sig ligeledes 

positiv over for idéen om at samle International økonomi 1 og International 

økonomi 2 til et enkelt fag på 10 ECTS. Formanden vil kontakte den 

fagansvarlige og høre om muligheden herfor. Der vil også blive undersøgt 

om en sådan ændring passer med forløbsmodellen. Alternativt skal 

fagansvarlig genfremsende fagbeskrivelser, hvor læringsmålene er delt op.  

 

7.1.c Forslag til ændringer i Statistik (tilføjelse af Stata i målbeskrivelsen for 

kompetencer, samt tilføjelse af eksempler på pensum) blev drøftet. Der blev 

stillet spørgsmål til, om Stata som dataanalyseredskab giver bedre mening 

at bruge end Excel. Med henvisning til at Excel er en softwareløsning, der 

er bredere anvendt af virksomhederne, blev dette dog afvist. Excel er 

derudover også en del af Microsoft Office-pakken, og er mere brugervenligt 

i sin funktionalitet. At bruge Stata, som er mere avanceret software, i et 5 

ECTS-fag, betragtes som unødvendigt. Der er metodefrihed, hvorfor 

studienævnet kun kan opfordre fagansvarlig til at benytte Excel på baggrund 

af studienævnets drøftelse.  

 

Studienævnet drøftede også hvorvidt Statistik skal bevares i sin nuværende 

form, eller om Negot i stedet skal have et fag i retning af Business Data 

Analysis, hvor de studerende får oparbejdet færdigheder til at modtage, 

aflæse og præsentere data. Det er efterspurgte kompetencer hos 

virksomheder, der har brug for at få præsenteret tal, og studienævnet vil 

derfor overveje denne mulighed.  

 

Studienævnet ønsker heller ikke at hverken softwareløsninger eller pensum 

skal indskrives i studieordningen, da der i forvejen er metodefrihed. Det kan 

føre til unødige bindinger ved skiftende undervisere.  

 

7.1.d Studienævnet behandlede i forlængelse af forrige punkt forespørgsel 

fra Økonomisk Institut om samlæsning af to statistikfag. Der var følgende 

bemærkninger til forespørgslen: 

- En samlæsning er mulig, dog først fra og med studieordningen september 

2024, og så længe en samlæsning passer til både Negot.- og MMA-

profilerne rent fagligt. Faget skal være anvendeligt og må ikke blive et 

filterfag, der kan resultere i højt frafald. Dertil er faget for perifært i forhold til 

negot-profilen.  

- Negot. ønsker at bevare 13 ugers forløbet med 2 ugentlige forelæsninger 

og 2 ugentlige øvelsestimer. Dette af hensyn til uddannelsens timetal.  

- Excel foretrækkes frem for Stata.  

- På sigt overvejer Negot. en anden type fag - et mere praktisk orienteret fag 

som Business Data Analysis.   
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7.2 Studienævnet gennemgik forslag til justering af adgangskrav KA. 

Studienævnet godkendte de foreslåede formuleringer og fandt, at der ikke 

er navngivne bacheloruddannelser, der giver direkte adgang til 

kandidatuddannelsen udover retskravsbacheloruddannelsen. 

 

7.3 Studienævnet drøftede, hvilket udvælgelseskriterier, der skal gælde for 

KA negot.-uddannelsen med effekt fra og med optaget september 2024. 

Dette fordi et gennemsnit fra en adgangsgivende bacheloruddannelse ikke 

må være det eneste kriterium for udvælgelse af ansøgere. Det blev 

besluttet, at der skal anvendes et pointsystem som udvælgelseskriterium, 

når der er flere kvalificerede ansøgere end pladser på uddannelsen 

(retskravsbachelorer optages uanset). Pointsystemet er som følger: 

 

-5 points for opfyldelse af alle adgangskrav på forhånd  

-2 points for 10 ECTS i forhandling/konflikthåndtering 

-1 point for 10 ECTS i sprogretningens (engelsk eller tysk) kulturområde, 

eller interkulturel kommunikation 

- 1 point for 10 ECTS i sprog (grammatik eller lingvistik) 

- 1 point for marketing/forbrugeradfærd 

 

Ansøgere skal rangeres efter pointtal. Ved flere ansøgere med samme 

pointtal, udvælges ansøgere på baggrund af et simpelt karaktergennemsnit 

af beståede fag på bacheloruddannelsen.  

 

Der blev holdt pause kl. 13:00-13:15.  

 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

8.1 Studienævnsformanden gennemgik eksamensuregelmæssigheder for 

V22/23 og S23. Det er værd at bemærke, at der ikke har været indberettet 

en eneste sag under Negot i de nævnte eksamensterminer. Til 

sammenligning var der i samme periode 51 indberettede sager om 

eksamensuregelmæssigheder på Humaniora. Af disse relaterede 15 sager 

sig til AI.  

  

Formanden gjorde opmærksom på nye regler i forhold til brug af AI, som 

SDU netop har offentliggjort.  

 

8.2 Studienævnet forholdt sig til Negots nøgletal for ledighed. 

Ledighedstallet for Negot. med engelsk 2021 årgangen (40 dimittender) er 

faldet fra 7,8% i K3 til 6,6% i K7. For 2022 årgangen (38 dimittender) ligger 

ledighedstallet på 12,6% i K3. Selvom det er en stigning i forhold til 

årgangen før, er det stadig et fint tal og det er forventningen, at ledigheden 

vil falde, når der måles for K7. 

For Negot med tysk 2021 årgangen (5 dimittender) ligger ledighedstallet på 

0,0% i K7, dvs. alle er i arbejde. 2022 årgangen (9 dimittender) har et 

ledighedstal på 6,0% i K3.  
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Data viser, at det går i den rigtige retning, og at Negot.-dimittender er gode 

til at komme i job.  

 

8.3 Studienævnet gennemgik nøgletallet for studietid på BA og KA negot.  

Der ses et grønt nøgletal på BA negot.: Uddannelsen (2,2 måneder), som 

er marginalt højere end gennemsnittet på FAK (2,1 måneder). Det samme 

gør sig gældende for KA negot.-uddannelsen. Her er også et grønt nøgletal 

(2,2 måneder), hvilket igen er marginalt højere end gennemsnittet på FAK 

(2,0 måneder).  

 

Studienævnet fandt, at forsinkelsestallet på både BA og KA negot. er 

forholdsvis lille, og at det ikke skaber grund til bekymring.  

 

8.4 Studienævnet forholdt sig til Negots nøgletal for frafald BA og KA negot.  

BA negot.: Uddannelsen har fået et gult nøgletal (19%), fordi 2022 

årgangen har et relativt stort frafald: Ud af et optag på 52 studerende er 10 

studerende faldet fra.  

Studienævnets medlemmer hæftede sig ved nøgletallets udvikling gennem 

de seneste fire år: 15% (2019), 18% (2020), 14% (2021), 8% (2022) og nu 

19% (2023). Det bekymrer ikke så meget, at uddannelsen har et frafaldstal 

på 19%. Det er naturligt med et vist frafald af studerende, idet der altid vil 

være nogle, der har valgt forkert studieretning, og det må forventes, at 

frafaldet vil stige fremadrettet. Studienævnet fandt dog, at det er vigtigt, at 

uddannelsens studiegruppefacilitatorer sørger for at holde faste møder med 

deres studerende, hvor de kan snakke om, hvordan det går på studiet og 

tage eventuelle bekymringer hos de studerende i opløbet. Det kan også 

mindske ensomheden hos de studerende, jf. studiemiljøundersøgelsens 

resultater, som blev behandlet på forrige møde.  

 

KA negot.: Uddannelsen har 0% frafald, hvilket er rigtig flot.  

 

Studienævnet havde ingen yderligere bemærkninger til tallene.  

 

8.5 Med udgangspunkt i referat af møde i aftagerpanel for Cand. negot.- 

studier den 3. november 2023 besluttede studienævnet sig for etablering af 

mentorordning på KA negot.-uddannelsen. Studienævnsformanden vil lave 

et udkast til en mentorordning. Udkastet vil blive drøftet på 

studienævnsmødet i december.  

 

8.6 Studienævnsformanden anmodede nævnet om at tage stilling til Negot.-

dag/Negot.-night, jf. oplæg herom på forrige møde (3 timers show på 

Magasinet med forskellige akter). 

 

Alev Kuruoglu anførte, at det var uklart hvem målgruppen var og at formen 

bør omtænkes til et kortere og mindre formelt program (mere 

studenterinvolverende), der afsluttes med en fest. På MMA-studiet inviteres 

alumner til at holde oplæg omkring deres karriereveje ligesom studerende 

fra forskellige årgange inviteres til at holde oplæg om hvordan de f.eks. 
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laver feltarbejde. Der er forskellige aktiviteter, som samler de studerende 

socialt.  

 

Flere af studenterrepræsentanterne var enige: Negot.-eventet skal være en 

social og festlig event, hvor studerende mødes med deres undervisere og 

alumner. Der må gerne være taler, men det skal foregå i en afslappet og 

”nede på jorden” atmosfære. Det kan holdes på SDU (der er allerede 

foretaget reservation af lokale, og det vil være sjovt for alumnerne at komme 

tilbage til SDU), eller det kan holdes et sted i Odense. UN er klar til at stille 

med frivillige til opsætning og oprydning. 

 

Der blev nedsat en arbejdsgruppe (Didde Møller Lauridsen, Elvira Mikkeline 

Nordgren Pedersen og Rasmus Nielsen) til at arbejde videre med eventet.  

 

8.7 Studienævnsformanden orienterede nævnet om, at det er nødvendigt 

at lave en rekrutteringsplan hen mod optaget 2024, og anmodede om at der 

blev nedsat arbejdsgrupper.  

 

Studienævnet besluttede at nedsætte følgende 3 arbejdsgrupper: 

Rekrutteringsteam Odense: Søs Elisabeth Syberg Verhoef, Nicolai 

Larsen-Ledet og Christian Heyde-Petersen. 

Rekrutteringsteam Fyn: Elvira Mikkeline Nordgren Pedersen, Alev 

Kuruoglu og Rasmus Nielsen. Fokusområder: Nyborg, Middelfart, 

Fredericia og Esbjerg.  

Rekrutteringsteam Jylland: Didde Møller Lauridsen, Jacob Bank 

Amundsen og faglig vejleder Sofie Groule. Fokusområder: Sønderjylland + 

Vejle. 

 

Rekrutteringsteamene vil opsøge gymnasier (stx), hhx og højskoler i deres 

respektive fokusområder. Som minimum skal der deles flyers ud. Der blev 

lagt en plan for, hvordan der effektivt skabes kontakt til lokationerne og 

hvordan man kan engagere lokationerne. Det er vigtigt, at der tages hensyn 

til lokale årsplaner. Rekrutteringsinitiativet skal suppleres med en 

videokampagne. Deadline for rekrutteringsinitiativet er midt februar 2024 af 

hensyn til ansøgningsfristen for kvote 2.  

   

9. Andre sager til behandling 

9.1 Studienævnsformanden gennemgik udkast til Det Humanistiske 

Fakultets Strategi for uddannelsesområdet. I den efterfølgende drøftelse 

blev det fremhævet, at Negot. allerede leverer på mange af udkastets 

punkter. I forhold til forslag om etablering af ny undervisning i digitale 

kompetencer, fandt studienævnet det relevant, at man indarbejder AI 

digitalisering i fag. På Negot kunne det f.eks. være AI-kompetencer i 

sprogfagene eller AI kompetencer i forretningsforståelse (evt. som afløsning 

for Statistik). Studienævnsformanden vil sammen med 

studienævnssekretæren udarbejde et svar på høringen på baggrund af 

studienævnets drøftelse.  
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9.2 Studienævnet godkendte ansøgning om støtte på 375 DKK til besøg til 

Det Tyske Museum i Sønderborg i faget Introduktion til studiet af tysk: Hvad 

er tysk.  

 

10 Eventuelt 

Studienævnsformanden oplyste, at han er valgt ind i SDUs bestyrelse som 

suppleant.  

 
Mødet sluttede kl. 14:45. 
 
 
Rasmus Nielsen                     /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand /                     Studienævnssekretær 


